
USR.
RAPORT DE ACTIVITATE

al 2l'” an de rnandat:

29.10.2021 – 28.10.2022

consilier Anamaria Gram

Lista cu acronime

AGA

CGMB

HCGMB

PICA

PMB

Adunarea Genera13 a Ac}ionarilor

Consiliul General al Municipiului Bucure;ti

Hotirare a Consiliului General al Municipiului Bucure§ti

Planul Integrat de Calitate a Aerului Tn Bucure;ti

Primiria Municipiului Bucure§ti

A. Activitati desfisurate

in al 2l'=; an de mandat am acordat prioritate luptei impotriva poluirii aerului din
orasul nostru.

Am format un grup de lucru Tn luna octombrie 2021 cu experFi din domeniul calitiFii

aerului, func;ionari din aparatul administrativ al Primarului General §i consilieri generali

din mai multe grupuri politice. Au avut loc mai multe Tntalniri Tn cadrul c3rora am dezbatut

problema poluarii din Bucure§ti ;i care sunt ac}iunile pe care le putem iniFia pentru a
Tmbunititi calitatea aerului.

Am organizat trei dezbateri publice pe tema poluirii aerului, care au ab'ut Ioc in
Primiria Generali – in datele de 08.12.2021, 02.02.2022 si 01.04.2023. La aceste dezbateri

am invitat toate autoritiFile cu competenTe in protecTia calit3}ii aerului.
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Au participat reprezentan Fi de la primariile de sector, de la Ministerul Mediului, de la

AgenFia pentru ProtecFia Mediului Bucure§ti, de la diferite ONG-uri active in acest domeniu

– Ecopolis – cei care au creat re}eaua de senzori privaji ;i care afi§eazi date Ie pe site-ul

\v\vw.acrlivc.rci , Asocia;ia 2 Celsius, AERO - Asociatia pentru Electromobilitate, Parin Fi de

ciresari, Hai cu bicla, Patrula Civici Sector 1, Fundajia Comunitara Bucure§ti etc.

in urma acestor dezbateri au rezultat mai multe tipuri de acFiuni pe care le putem

Tntreprinde. Prin nenumirate adrese, a;a cum voi arata mai jos, am Tncercat

implementarea solu;iilor identificate Tn cadrul acestor dezbateri.

De asemenea, am Finut legitura cu Direc Via de Mediu pentru a vedea progresul de realizare

PICA nou pentru perioada 2023-2027. §i am susjinut includerea printre misurile din noul

PICA a instituirii unei zone de emisii reduse la nivelul Tntregului ora§.

La nivelul grupu lui de consilieri generali care fac parte din grupul USR., s-au constituit

9ase grupuri de lucru pe diferite domenii, in func;ie de cauzele poluarii §i posibilele
solutii de imbunititire a calititii aerului :

1.

2.

3.

4.

5.

6

Traficul rutier

Salubrizare si monitorizare santiere de constructii

P5duri urbane

Mobilitate urbana §i transport alternativ

Controlul arderilor ilegale, controlarea depozitelor ilegale de de§euri §i a

gropilor de gunoi, monitorizare ADI Management De§euri

Echilibrarea raportului de forFe dintre ma§ini ;i pietoni.
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Eu am coordonat primul grup de lucru „Traficul rutier" §i Tn urma muncii Tn acest grup de

lucru, am elaborat un proiect de hotarare pentru instituirea unei Zone de Emisii Reduse

(ZER) in Mun. Bucure§ti.

Am solicitat feedback de la toate autoriti}ile cu competen re pe protec Via mediului, de la

aparatul administrativ al Primarului General. Am integrat toate observaTiile primite.

Consider ca este necesari desfa§urarea unei campanii de con§tientizare cu privire la

poluare, anterior propunerii acestui proiect. Dreptul Ia via Ii, la s3n3tate trebuie si

primeze Tnaintea dreptului la a utiliza un vehicul poluant. Foarte multe ora;e din UE,

aglomerate, a;a cum este §i ora§ul nostru, au adoptat ZER – Paris, Londra, Bruxelles,
Madrid etc.

Prin urmare, am solicitat §i s-a acordat buget de 1.000.000 lei pentru desfi;urarea unei

campanii de con;tientizare cu privire la poluare.

Directia de Mediu s-a ocupat de contractarea serviciilor pentru etapa I - elaborarea unei

Strategii de comunicare. A fost elaborati Strategia de comunicare, iar Tn prezent se
deruledzi etapa a 2a - de contractare a serviciilor de crea;ie, de publicitate (radio, TV,

outdoor media etc.).

Dupi realizarea campaniei, vom depune proiectul §i ne dorim ca acesta si stea Tn

dezbatere publici minimum 3 luni pentru a putea auzi toate opiniile §i pentru a adopta o

hotirare cat mai eficienti.

in data de 25.07.2022 am transmis citre Cabinetul Primarului General o adresa prin care

am propus mai multe masuri de Tmbunatalire a caliti}ii aerului:
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1. Omonitorizare mai bung a executirii obligaliilor de salubrizare prestate de

citre operatorii de salubrizare selecta Fi de prim5riile de sector.

in acest scop, am propus urmitoarele:

a. Organizarea unei intalniri cu reprezentan y ai celor 6 primarii de sector din

domeniul serviciului de salubrizare, pentru a vedea: (i) in ce m5sur3 sunt

respectate de catre operatorii de salubrizare obligaFiile legale stabilite prin

Regulamentul de organizare §i func;ionare a serviciului public de salubrizare

in Mun. Bucure§ti adoptat prin HCGMB nr. 345/13.08.2020, in special:

frecven;a mdturatului fI spdlatului (si ne fie comunicate programele de
salubrizare ale operatorilor - cu numele strizilor); dacd se efectueazd mdturat

mecanizat – daci da, in ce procent (conform Art. 69 alin. 4 din Regulamentul de

salubrizare trebuie si fie atins procentul de 50% de miturat mecanizat pani Tn

data de 15.08.2023 §i 75% pani Tn 15.08.2026); dacd se selecteazd separat
de§eurile pe 5 frac;ii (conform Art. 17 din Regulament) (ii) daci doresc si

propuni modific3ri la proiectul de HCGIVIB care cuprind Normele de salubrizare ale
Mun. Bucuresti.

Ulterior Tntalnirii, daci nu se observ3 o Tmbun3t3tire a executirii serviciului de

salubrizare, de aplicat zilnic multiple amenzi operatorilor (pentru fiecare

stradi care nu a fost salubrizat3 corespunzitor – ac;iunile PoliFiei Locale a Mun.

Bucure§ti trebuie corelate cu programele de salubrizare comunicate de operatori),

precum ;i reprezentanFilor din prim3riile de sector care nu respecti obliga;iile

legale stabilite prin HCGNIB nr. 345/13.08.2020.

De ficut ac;iuni Tmpreuni cu Garda de Mediu ca si vedem gradul de sortare §i
reciclare a deseurilor.

De utilizat terenul de 11 ha primit prin hotirare de Guvern - cu destinaFie pentru

gestionare de§euri (in maxim 10 ani trebuie dezvoltat proiectul). Am putea face

acolo un centru de reciclare (inclusiv pentru de§eurile provenite din construc;ii

care sunt aruncate pe terenurile de la marginea sectoarelor). Studiul de fezabilitate

b.

C.

d
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e deja realizat. Am cerut si fiu informat3 cu privire la stadiul de implementare a

acestur prolect.

2. Implementarea Planului de gestinonare a de§eurilor din Mun. Bucure§ti adoptat

prin HCGMB nr. 260/2021. Am cerut si fiu informat3 cu privire la stadiul actual de

implementare a acestui Plan, care sunt gropile de gunoi care func;ioneazi legal in

prezent, care sunt centrele de reciclare func;ionale §i ce de§euri sunt reciclate Tn acest

moment, care este procentuI de§eurilor reciclate – corelat cu procentele minime stabilite

prin O.U.G. nr. 92/2021 privind regimul de§eurilor (Art. 17 alin. 5), care sunt
activita;ile desfi;urate de ADI pentru gestionarea integrata a de9eurilor municipale

in Mun. Bucure;ti de la TnfiinFare parra in prezent.

3. Am cerut si fiu informati cu privire la stadiul de implementare a HCGMB nr.
201/30.03.2022 prin care s-a previzut implementarea unui sistem de senzori pentru
monitorizarea calititii aerului.

4. Am cerut si fiu informata cu privire la Protocolul de colaborare dintre Garda de

Mediu, poliliile locale de sector §i Poli;ia Generali a Mun. Bucure§ti in vederea
formirii de echipe mixte pentru a detecta §i stopa arderile ilegale de de§euri. Prin

O.U.G. nr. 38/2022 arderea de de§euri a devenit infrac;iune ;i considerim ci in prezent

poate fi combitut3 mult mai eficient. Am sugerat instalarea unor camere video pe stalpi

TIIalli care pot sa Tnregistreze imagini cu fum, iar polili;tii locali pot urmiri Tnregistrarile

§i sa trimita echipaje Tn zona Tn care apar aceste arderi. Aceste Tnregistrari pot sa fie

transmise Tn timp real §i pe pagina Primariei astfel Tncat orice locuitor si poati urmiri §i

sa poata sesiza poli jia locala. Pentru a mari eficien}a PoliTiei Locale a Mun. Bucure§ti, am

vrut sa §tim daci au fost stabilite obiectivele individuale §i indicatorii de performan;i.

De asemenea, am sugerat sa fie transfera Fi din cadrul altor sewicii la Serviciul de Mlediu

din cadrul PoliFiei Locale a Mun. Bucure§ti inca 4 poli;i;ti locali deoarece in prezent sunt

dQar 7 poli}i§ti locali Fi nu fac faR la volumul de SQsiziri.
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7. sa dea o Dispozi;ie de primar pentru a solicita tuturor angaja;ilor care folosesc ma§ina

de serviciu §i au atribuFii de §ofer conform Contractuiui de munch sa opreasci motorul Tn

timpul sta;ion3rii (dupa I minut de la staFionare) – cu excep Fia sta;ionarii Tn intersecFii.

La aceste propuneri §i solicitari mi s-a raspuns par Vial.

In data de 13.09.2022 a avut loc Tntalnirea cu reprezentan}ii primariilor celor 6 sectoare,

§i cu operatorii de salubrizare care acFioneaz3 Tn cele 6 sectoare, conform solicitirii meie

din data de 25.07.2022, mentionata mai sus. in cadrul acestei Tntalniri am Tncercat si

explic de ce este foarte importanta salubrizarea corecta pentru sinatatea noastri a

locuitorilor. Am solicitat sa se faca curat corespunzitor, sa se treaci la aspirare mecanizata

(pentru reducerea emisiilor de PM10 §i PM2.5), am solicitat sa se spele strizile, conform

Regulamentului de organizare ;i funcFionare a serviciului public de salubrizare Tn Mun.

Bucure§ti adoptat prin HCGMB nr. 345/13.08.2020.

Din picate, nu am vizut niciun progres. Nici macar la kilometrul 0 al capitalei.

Am cerut de multiple ori PoliFiei locale a mun. Bucure;ti sa aplice amenzi operatorilor de

salubrizare, dar nu am primit informiri cu privire la astfel de operaFiuni de control.

La solicitarea Asociatiei „Hai cu bicla", am elaborat §i am transmis Tn data de 17.06.2022

o Adresi c3tre Societatea comerciali de transport cu metroul Bucure§ti Metrorex S.A. §i

catre Ministrul transporturilor, infrastructurii si comunicaFiilor, prin care am solicitat
urm3toarele:

1. Permiterea accesului cu bicicleta in timpul zilelor lucratoare §i in alte
intel-vale orare - de exemplu diminea}a parra la ora 07,00 am sau Tntre orele 10,00
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am - 15,00 pm, in plus faFi de intervalul 20,00 – 23,00 care este stabilit Tn prezent

pentru zilele lucritoare.

2. Adaptarea prinrelor vagoane ale trenurilor de metrou pentru transportul
bicicletelol', prin scoaterea unui rand de binci §i prin montarea de bare cu o limba

de prindere, astfel Tncat bicicleta si poati fi ridicata de ghidon, iar roata din fa;i

asigurati de acea prindere, aceasta urmand si fie fixat3 ferm, in ciuda iner}iei ca

urmare a manevrelor trenului de metrou. in plus, aceasti solu;ie este ;i ergonomici

prin folosirea la maximum a spa;iului respectiv, pentru mai multe biciclete.

3. Pregatirea trenurilor care ajung la Aeroportul Otopeni pentru folosirea §i de

citre persoanele cu biciclete §i vanzarea de bilete pentru acces pe trenurile

CFR care a jung la Otopeni pentru biciclete, dupi modelul companiilor private
de tren care au trasee la acest aeroport. Acesta reprezinta un alt pas in ceea ce

prive§te mobilitatea urbana, intermodalitatea ;i nu Tn ultimul rand incurajarea

mixului tren+metrou+bicicleta care sa Tnlocuiasci folosirea ma;inii personale,

cre;terea caliti Vii aerului ;i indirect a calitiFii vie;ii. In plus, ar fi un alt mod prin

care CFR ar obline mai multe venituri. Acest tren ajunge la patinoar ;i in localit3Fi

limitrofe capitalei precum Mogo§oaia.

Pentru ca nu am primit niciun raspuns, am cerut transmiterea Adresei din partea Comisiei

de specialitate de mediu ;i ecologie din cadrul CGMB. Doar a§a am ob}inut raspuns. Din

picate, raspunsul a fost negativ. Nicio propunere nu a fost acceptati §i nici nu au propus
alte solutii.

in data de 28.12.2021 am transmis o Adresi c3tre ADITPBI - Asociatia de Dezvoltare

Intercomunitara pentru Transport Public Bucure§ti - llfov (care a redirec;ionat-o
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citre Societatea de transport Bucure§ti) prin care am cerut mai mu Ite informaFii despre

parcul auto §i am recomandat si fie aplicati regula opririi motorului la capetele de linie a

mijloacelor de transport Tn comun.

in raspunsul primit de la Societatea de Transport Bucure;ti (STB) mi s-a comunicat c5

regula este sa fie oprit motorul la capete de linie. insi, in practic3, eu vid deseori autobuze

sta}ionand cu motorul pornit minute in §ir, nefiind con§tienTi §oferii cat de mult rau

produc celor care stau Tn proximitatea autobuzului.

in aceea§i data, am transmis o alta Adresi citre Brigada Rutiera Bucure§ti pentru a
solicita diverse informa;ii in ideea implementirii m3surii reducerii vitezei de circulaFie la

30 km/ora pe unele artere (masuri similare au fost aplicate Tn Londra §i Paris §i au
determinat scaderea nurnarului de victime ale accidentelor rutiere si scaderea PM-urilor

deoarece se fluidizeazi traficul, Hind evitate franirile si acceleririle bruste care cauzeaza

producerea de PM-uri).

Ni s-a rispuns numai la o mica parte din Tntrebiri.

De asemenea, am transmis o Adresa citre PoliFia Loca13 A Mun. Bucure§ti prin care am

solicitat urmitoarele inforrnatii:

1.

2.

3.

4

Care este stadiul formirii de echipe mixte cu poli}i§ti din PoliFia Romani, cu

inspectori de la Garda de Mediu pentru a verifica locurile unde au loc

de deseu ri?

Care este stadiul proiectului de montare de camere video pe stalpi TIIalli pentru a

Tnregistra zonele cu fIlm intens – un indiciu al arderilor ilegale de de;euri.

Raportul de activitate pentru anul 2021 – detaliat pe fiecare domeniu de activitate.

Numirul de poli}i§ti pe fiecare domeniu de activitate.
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5.

6.

Numirul de polili;ti la nivelul fiec5rei PoliFii locale de sector ;i numarul lor pe
fiecare domeniu de activitate.

Numirul de verificari pe §antiere Tn 2021 – daci s-au respectat condiFiile

specificate Tn Brevetul Verde (HCGIVIB nr. 205/2009 modificati prin HCGMB nr.

176/2017).

Nu am primit niciun raspuns.

B. Lichidarea companiilor municipale

Am continuat si reprezint Mun. Bucure§ti Tn Adunarile generale ale asocialilor (AGA)

In Compania Municipali Parcuri ;i Gradini Bucure§ti S.A. §i Tn Compania Municipa13

intre;inerea Arborilor §i Spajiului Verde Bucure§ti ;i S.A. §i am facut eforturi pentru a

avansa cu procedura de lichidare a acestora.

1. Dizolvarea ;i lichidarea Companiei Municipale Parcuri ;i Gradini Bucure;ti
S.A

Am fost numita reprezentant al acjionarului Mun. Bucure§ti Tn AGA acestei companii prin

HCGMB nr. 409/21.12.2020 ;i a fost completat mandatul meu ;i al colegilor mei prin

HCGMB nr. 23/29.01.2021.

Precizez c3 nu am primit ;i nici Tn prezent nu primesc nicio indemniza Tie pentru acest

mandat de reprezentant AGA.

Am participat pani Tn prezent Ia 22 Aduniri Generale.

Tn data de 01.09.2021 CGMB a adoptat Hotirarea nr. 278/2021 prin care s-a decis

dizolvarea ;i lichidarea companiei.
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Hot3rarea AGA de dizolvare a fost atacat5 de cativa salariati. Procesele au durat foarte

mult dar au fost ca;tigate – fond §i cai de atac.

Prin urmare, societatea de lichidare a pututTncepe procedura Tn vederea lichidarii.

Precizez ci am reu§it sa salvim de la insolvenFi aceasti companie.

2. Dizolvarea §i lichidarea Companiei Municipale intre;inerea Arborilor ;i

Spa;iului Verde Bucure§ti §i S.A.

Situatia este extrem de similari cu cea de la Compania Municipala Parcuri §i Gridini
Bucuresti.

Hotarare de dizolvare §i lichidare a fost aprobati de Consiliul General tot in data de
01.09.2021, devenind Hotirarea nr. 279/2021.

Societatea de lichidare desfi§oar3 procedura de lichidare.

C. Proiecte de hotirari elaborate

in afari de proiectul pentru instituirea de zone de emisii recluse, men;ionat mai sus,

am mai elaborat §i proiectul de HOT/\RARE privind modificarea Hotirarii Consiliului

General al Municipiului Bucure§ti nr. 140/2016 privind utilizarea gratuiti a parcirilor

publice de utilitate generala de pe teritoriul Municipiului Bucure§ti de catre autoturismele

hibrid ;i cele electrice Tnmatriculate Tn Municipiul Bucure;ti, precum ;i aprobarea
modelului vignetei de identificare.

Prin Ordinul comun al Ministrului Mediului, Apelor ;i Pidurilor, al Ministrului

Afacerilor Interne §i al Ministrului Transporturilor §i Infrastructurii nr.
676/44/433/2022 pentru stabilirea condiFiilor privind emisiile de C02 pe care trebuie si

le indeplineasci autovehiculele pentru a le putea fi atribuite plicu;e cu numarul de
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Tnmatriculare cu litere ;i cifre de culoare verde a fost aprobati atribuirea pentru
autovehiculele cu emisii zero de C02, pe baza datelor tehnice comunicate DirecFiei Regim

Permise de Conducere $i Tnrnatriculare a Vehiculelor de citre Registrul Auto Roman.

Prin Hotirarea C.G.M.B. nr. 140/2016 a fost aprobata utilizarea gratuit5 a

parc3rilor publice de utilitate generali de pe teritoriul Municipiului Bucure;ti a

autovehiculelor hibrid ;i cele electrice Tnmatriculate Tn Municipiul Bucure§ti.

Identificarea acestor vehicule se face printr-o vigneta eliberati de Administra;ia

Str3zilor Bucure;ti, la solicitarea fiecirei persoane interesate, prin completarea unei

cereri tip §i transmiterea, in copie, a certificatului de Tnmatriculare auto. Procedura de

oblinere a vignetei Tngreuneazi buna desf3;urare a activit3;ilor §i a eficien Tei la nivel

institu}ional. Pentru asigurarea unei dezvoltiri Tn ceea ce prive§te eficientizarea,

eficacitatea, transparenFa, productivitatea §i perfec;ionarea modalitiFilor de a rispunde

nevoilor cetaFenilor, am propus modificarea art. 1 din Hotdrdrea Consi liu lui General al

Municipiutui Bucure§ti nr. 140/2016 privind utilizarea gratuitd a parcarilor publice de

utilitate generald de pe teritoriul Municipiului Bucure§ti de cdtre autoturismele hibrid §i cele

etectrice Tnmatriculate Tn Municipiui Bucure;ti, precum §i aprobarea modeluiui vignetei de

identifica re, cu urmatorul cuprins:

„(1) Autovehiculele hibrid §i autovehiculele electrice Tnmatriculate Tn Municipiul

Bucure§ti sau Tn judeFul llfov pot utiliza gratuit parcarile publice de utilitate genera13 de

pe teritoriul Municipiului Bucure§ti.

(2) Identificarea acestor vehicule se face face printr-o vigneti eliberati de AdministraFia

Str3zilor, care va fi afi;ati in interioriul ma§inii, in partea din fa la la Ioc vizibil sau pe

interiorul parbrizului in col}ul din dreapta sus.

(3) Proprietarii vehiculelor care au numere verzi, conform dispozi;iilor din Ordinul

comun al Ministrului Mlediului, Apelor ;i Pidurilor, al Ministrului Afacerilor Interne §i al

Ministrului Transporturilor yi Infrastructurii nr. 676/44/433/2022 pentru stabilirea
condi;iilor privind emisiile de C02 pe care trebuie sa le Tndeplineasca autovehiculele
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pentru a le putea fi atribuite p13cu;e cu numirul de Tnmatriculare cu litere ;i cifre de

culoare verde, nu au obligaFia de a solicita vigneta menTionat5 la alin. 2 de mai sus.”

Am propus includerea §i a vehiculelor hibrid yi electrice Tnmatriculate Tn judeFul

Ilfov deoarece muIFi locuitori din acest jude} lucreazi Tn Capita13 f3cand naveta zilnic Fi

ne dorim Tncurajarea achiziFionirii de vehicule hibrid ;i electrice §i de catre locuitorii

llfovului deoarece astfel protejam calitatea aerului atat pentru Bucure$ti cat §i pentru

Tmprejurimi. Mai mull calitatea aerului din judeFul Ilfov, care Tnconjoari Mun. Bucure§ti,

influen;eaza calitatea aerului din Capita13.

AchiziFionarea autoturismelor electrice ;i hibrid a crescut considerabil faji de anii

anteriori, cre$tere care se datoreazi ;i stimulentelor acordate pieFei autoturismelor

nepoluante prin programele na;ionale, precum Programu1 Rabla PLUS. Cre§terea

numarului autoturismelor nepoluante va duce Ia o cerere mai mare de eliberare a

vignetelor ;i, prin urmare, Tngreunarea activiti}ii instituFiei publice §i ridicarea costurilor.

Astfel, se impune modificarea Hot3rarii nr. C.G.M.B. nr. 140/2016 prin modificarea ;i

completarea acesteia cu articolele men}ionate anterior.

Modificarea reprezinta un instrument de dialog facil Tntre administraFia publica §i

comunitate, cu scopul de modernizare §i eficientizare a procedurilor, deoarece procedura

prezenta implica o perioada Tndelungata de eliberare a vignetei care prevede depunerea

unor documente de catre cetiFenii eligibili, dar §i optimizarea costuri]or, deoarece

Tntregul proces de ob;inere a vignetei va trebui reluat, acestea avand o valabilitate de 5

ani. Mai mult decat atat, orice modificare a datelor Tnscrise Tn certificatul de Tnmatriculare

a autovehiculului trebuie adus3 la cuno§tin Fa AdministraFiei Strizilor Bucure§ti prin

retransmiterea documentului modificat. Prin modificarea propus3, numerele de
Tnamtricuiare dedicate autoturismelor nepoluante va crea cadrul necesar acordarii unor

facilitaTi Fi va reprezenta dreptul acestora de a parca Tn mod gratuit, Hind o modalitate

InuIt mai u§oar3, clara §i vizibili de identificare a acestor categorii de autoturisme Tn
traficul rutier

Acest proiect de hot3rare nu a ajuns pe ordinea de zi a CGMB.
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Avand Tn vedere profesia mea de avocat, am fost a13turi de colegii mei care au

elaborat proiecte de hot3rari, verificandu-le din punct de vedere juridic yi sugerandu-le
modific3ri.

impreuna cu colega mea Ana Maria Ciceali am avut Tntalniri cu mai multe ONG-

uri ;i am reu;it Tmpreuni si TmbunitaFim substan Vial Regulamentul privind regimul

finan;arilor nerambursabile de la bugetul local al Municipiului Bucure;ti, pentru

activiti Ti nonprofit de interes local, conform prevederilor Legii nr. 350/2005 pentru

domeniul: Protec Via Mediului Tnconjuritor ;i Animalelor, previzut Tn anexa I la Hotirarea

Consiliului General al Municipiului Bucure§ti nr. 243/02.08.2021.

Men}ionez cele mai importante Tmbun3t3}iri aduse de noi:

/ Am aliniat hotararea cu dispoziFiile Legii nr. 350/2005. Astfel, acum pot obtine

finantari nerambursabile in domeniul protectiei mediului si persoanele

fizice si grupurile de initiativa civica;

/ Am redus birocratia (am redus numirul documentelor care trebuie depuse) si am

mai facut un pas spre digitalizare - prin permiterea depunerii tuturor
documentelor Tn format electronic.

/ Am extins activit3 File eligibile Tn domeniile protectiei a mediului si a protectiei
animalelor.

D. Audit extern
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USR.
ja mea preocupare tn acest mandat a fost inilierea unui audit extern. Ca sa vedem

cum au fost cheltuite miiiardele de Euro in mandatul fostului primar Gabriela Firea, avand

in vedere ci noi, bucure§tenii, nu am observat nicio schimbare Tn bine Tn orasul nostru. De

asemenea, am solicitat ;i o analiza a resurselor umane pentru a sta la baza elaboririi unei

noi organigrame – in prezent aparatul administrativ ;i subordonatele Primariei Mun.

Bucure§ti (PMB) au 7.218 salaria;i (sic!).

impreuni cu ca;iva auditori §i juri§ti voluntari am verificat Rapoarte de audit intern,

Rapoarte ale CurFii de Conturi ;i am ajuns la concluzia ca un audit extern (f3ri
suprapunere cu secjiunile verificate de Curtea de Conturi) este necesar.

Tmpreuni cu aceia;i auditori voluntari am elaborat un proiect de hotirare pentru

realizarea auditului §i acesta a fost adoptat tn data de 27.04.2021.

Pute Fi citi integral HOTARAREA Nr. 111 din 27.04.2021 privind contractarea unor
servicii conexe Tn baza Standardelor InternaTionale de Servicii Conexe ISRS 4400, cu

privire la analizarea modului Tn care au fost utilizate resursele financiare, precum §i cu

privire la eficien;a utilizirii resurselor umane pentru perioada 01.01.2017 - 31.12.2020

de citre aparatul de specialitate §i entitaFile din subordinea Primarului General al

Municipiului Bucure;ti, precum §i de catre entita;ile din subordinea Consiliului General al

Municipiului Bucure§ti, accesand acest link:

https://drive.google.com/drive/ folders/ 1 -c35cf471FiTg3HpuUQV6am SM5wXj5S Uu

Am fost foarte bucuroasi Tn data de 27.04.2021, dar din pacate HCGMB nr. 111/2021

inca nu s-a implementat. Am discutat cu Primarul General, cu city managerul Diana

Punga §i cu §efa Corpului de control – Daniela Grigora§.

Toji au fost de acord si fie implementat, cu excepjia Danielei Grigora$. Am facut o

sesizare la comisia de disciplin3 §i a fost sancFionati cu o simp15 mustrare scrisa -
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conform Raportului Comisiei de disciplini al Primariei Mun. Bucure§ti nr.
1261/24.05.2023. Daniela Grigora§ refuz5 Tn continuare semnarea documentelorpentru

efectuarea achizi}iei publice a serviciilor de audit. Consider ci nerespectarea unei HCGMB

ar trebui sanctionat5 mult mai drastic, chiar si cu destituirea.

E. Alte activitiji importante

in cursul studiului Rapoartelor de audit intern am constatat producerea unui prejudiciu

de aproximativ 8 milioane de Euro adus PMB prin neexecutarea unor titluri
executorii in termenul de prescrip;ie de 3 ani.

Pentru ci mi s-a p3rut ci acest prejudiciu poate fi un indiciu de savar;ire a unei

infracjiuni de corupUe am sesizat DNA Ii Parchetul de pe langi Tribunalul
Bucure§ti.

Din picate procurorul de caz a1 DNA a dat ordonan}a de clasare complet
nefundamentati.

Am atacat la instan;i ordonan}a de clasare, Tnsi instan Fa mi-a respins plangerea ca
inadmisibili.

Aici puteji citi plangerea scrisi de mine §i depusa la tribunalul Bucure§ti. Din ea vi veFi da

seama de lipsa de fundamentare a clasarii :

https://dl-ive.google.com/d l-ive/foldel-s/l-c35cf471Ftjg3 HpuU(2V6amSM5wX,15 SUn

Din picate instan;a a considerat ci eu, in calitate de locuitor ;i in calitate de reprezentant

al vostru, nu am dreptul de a ataca ordonan;a de clasare. in}eleg argumenta Fia juridic5 a

instanTei, dar solu;ia rimane dezamigitoare §i noi bucure§tenii rimanem cu 8 milioane de

Euro lipsi pentru care nu va rispunde nimeni.
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Daca ave}i idei, sugestii, ini;iative, va rog sa fmi scrie Fi:

analnariagraln GP gmail.com

Vi lnul;umesc pentru increderea acordata.

Anamaria Gram

PS - Mi pute;i urmiri pe Facebook – Anamaria Gram sau pe pagina de consilier

https://www. facebook.com/Anamaria.Gram.Cdndidat

Semnat digital de
Anamaria- Anamaria-Alina

Gram
Alina Gram D it,: 2023.09.26
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